



AquaActiv Quickstick 6in1

Für das biologische Gleichgewicht und die Gesundheit Ihrer Teichfische ist die Wassergüte von entscheidender Bedeutung. Es ist daher notwendig, von Zeit zu Zeit die Wasserwerte zu überprüfen und ggf. korrigierend einzukirzen. Mit dem **AquaActiv Quickstick 6in1** haben Sie die Möglichkeit, auf einfache Weise die sechs wichtigsten Wasserwerte zu kontrollieren.

Tauchen Sie einen Teststreifen 1 Sekunde in das zu überprüfende Wasser. Schütteln Sie den Streifen kurz ab und warten Sie ca. 1 Minute. Nun vergleichen Sie die Farbfelder auf dem Streifen mit den Farbskalen.

Leider ist in der heutigen Zeit das Leitungswasser nicht immer fisch- und pflanzengerecht. So sind z. B. zu hohe Nitrat- oder Chlorwerte im Leitungswasser keine Seltenheit. Sie sollten daher auch von Zeit zu Zeit Ihr Leitungswasser, das Sie zum Befüllen verwenden, überprüfen.

Bitte beachten Sie:

- Bewahren Sie die Teststreifen in ihrer Dose auf und entnehmen Sie immer nur so viele Streifen, wie Sie benötigen. Die Teststreifen reagieren empfindlich auf Luftfeuchtigkeit. Der Verschlussdeckel enthält ein Trockenmittel, das die Luftfeuchtigkeit absorbiert. Schließen Sie die Dose immer sofort nach der Entnahme.

- Die Testfelder der Teststreifen sind „fischverträglich“. Sie können die Streifen direkt in Ihren Gartenteich eintauen.
- Berühren Sie die Testfelder nicht mit den Fingern
- Messen Sie nicht unter strömendem Wasser.

- Wenn Sie aus Ihrem Gartenteich eine Wasserprobe zur Analyse entnehmen, verwenden Sie ein sauberes Behältnis ohne Reste von Spülmitteln o. A. Füllen Sie den Probenbehälter immer vollständig. Ist er nur zum Teil gefüllt, können sich die Wasserwerte verändern. Tauchen Sie das Behältnis vollständig ein und verschließen Sie es unter Wasser.
- Für Kinder unzüglich aufbewahren!

Chlor (Cl₂):

Zum Teil setzen Wasserversorger dem Leitungswasser Chlor zur Desinfektion zu. Chlor ist für Teichfische und andere Teichbewohner schon in sehr geringen Mengen unverträglich und muss aus dem Wasser entfernt werden, bevor es in den Teich gegeben wird. Das Chlortestfeld sollte hellgelb sein und damit einen Wert von „0“ anzeigen. Chlor können Sie schnell und bequem mit dem Wasseraufbereiter **AquaMed Safe&Care** beseitigen.

pH-Wert:

Der pH-Wert gibt den Säuregrad des Wassers an. Ein pH-Wert von 7 ist neutral. pH-Werte unter 7 sind sauer und bei pH-Werten von über 7 spricht man von alkalischen oder basischem Wasser. Bei dem pH-Wert handelt es sich um 10er Potenzen. Wenn sich der pH-Wert um eine Einheit ändert, bedeutet das eine 10fache Veränderung.

Sie stellen den pH-Wert Ihres Wassers fest, indem Sie das pH-Messfeld des Teststreifens mit der entsprechenden Farbtabelle auf dem Etikett der Dose vergleichen. Eine Übergangsfarbe zeigt einen Zwischenwert an.

Der optimale pH-Wert für Ihren Teich sollte zwischen 6,8 und 8,0 liegen. Wenn Sie den pH-Wert verändern wollen, sollten Sie immer sehr behutsam vorgehen, um große pH-Sprünge zu vermeiden. Um zu Hohe pH-Werte abzusenken empfiehlt sich der Einsatz von **AquaActiv AquaHumin**. Eine langfristige Stabilisierung des pH-Wertes erreichen Sie mit dem **Teichoptimierer AquaActiv OptiPond**.

Gesamthärte (GH):

Bei der Bestimmung der Gesamthärte werden die im Wasser gelösten Kalzium- und Magnesiumsalze gemessen. Die meisten Teichfische fühlen sich in einem mittelharten Wasser (10 - 15 °dGH) wohl.

Vergleichen Sie die 4 GH-Testfelder auf dem Teststreifen mit der Skala auf

dem Etikett der Dose. Die Anzahl der violettblau eingefärbten Testfelder zeigt die Gesamthärte an. Ist ein Testfeld nur teilweise violettblau eingefärbt, zeigt dies einen Zwischenwert an.

Für eine Senkung der Härte empfehlen wir den Einsatz von **AquaActiv AquaHumin**. Eine Erhöhung können Sie durch den Teichoptimierer **AquaActiv OptiPond** erreichen.

Karbonathärte (KH):

Die Karbonathärte zeigt die pH-Pufferkapazität des Wassers an. Sie stabilisiert den pH-Wert. So ist der pH-Wert bei niedriger Karbonathärte instabil und kann sich damit immer wieder sprunghaft ändern. Die optimale Karbonathärte für Gartenteiche liegt bei 5 - 8 °dKH.

Stellen Sie die Karbonathärte Ihres Wassers fest, indem Sie das KH-Messfeld des Teststreifens mit der entsprechenden Farbtabelle auf dem Etikett der Dose vergleichen. Eine Übergangsfarbe zeigt einen Zwischenwert an.

Für eine Senkung der Härte empfehlen wir den Einsatz von **AquaActiv AquaHumin**. Eine Erhöhung können Sie durch Zugabe von **AquaActiv OptiPond** erreichen.

Die Stickstoffverbindungen Nitrit (NO₂) und Nitrat (NO₃):

Der Abbau von organischen Stickstoffverbindungen aus Kot, abgestorbenen Pflanzenteilen, Futterresten, etc. läuft in mehreren Stufen ab.

Please note:

- Store the test strips in their box and only take out as many strips as you need. The test strips are sensitive and react to humidity. The cap contains a desiccant that absorbs the humidity. Always close the cap immediately after taking out a strip.
- The test fields of the test strips are „fish-compatible“. You can dip the strips directly into your garden pond.
- Aus Ammonium/Amonium wird das für Fische giftige Nitrit.
- Nitrit wird in Nitrat umgewandelt. Nitrat ist erst in hohen Konzentrationen giftig und wird von Wasserpflanzen als Nährstoff aufgenommen.

Die einzelnen Abbaustufen werden durch Mikroorganismen erzeugt, die im Filter und im Bodengrund mit anderen Kleinstbewesen eine komplexe Lebensweise bilden. Erhöhte Nitrit- oder Nitratwerte deuten darauf hin, dass die biologische Gleichgewicht in Ihrem Teich nicht in Ordnung ist. Sie sollten in diesem Fall einen Teilwasserwechsel durchführen und den Ursachen nachgehen. Um eine leistungsfähige Kultur von Mikroorganismen zu schaffen und zu erhalten, empfehlen wir den Einsatz von **AquaActiv BioKick fresh**.

Nitrit ist schon in geringen Konzentrationen für Zierfische unverträglich. Wenn Sie auf dem Nitrit-Warmfeld eine Verfärbung feststellen, sollten Sie einschreiten. Führen Sie sofort einen Teilwasserwechsel durch und fügen Sie hochaktive **AquaActiv BioKick fresh** Klarwasserbakterien und **AquaActiv OxyPlus** zur Sauerstoffversorgung hinzu.

Den Nitratgehalt stellen Sie fest, indem Sie das Nitrat-Messfeld des Teststreifens mit dem entsprechenden Farbtabelle auf dem Etikett der Dose vergleichen. Eine Übergangsfarbe zeigt einen Zwischenwert an.

Der Nitratgehalt sollte in der Regel nicht über 50 mg/l liegen. Bei Werten über 100 mg/l ist ein sofortiges Einschreiten (Teilwasserwechsel mit nitratfreiem Wasser) notwendig. Wasserpflanzen nehmen Nitrate als Nährstoffe auf. Schon ab 10mg/l ist mit verstärktem Algenwachstum zu rechnen.

Algenprobleme

Sollten Sie Probleme mit verstärktem Algenwuchs haben, sollte eine Behandlung in drei Schritten erfolgen. Zuerst empfiehlt es sich mit **AquaActiv OptiPond** die Wasserwerte zu stabilisieren. Oft reicht es dann schon aus mit **AquaActiv PhosLess** Filterstäulen überschüssige Nährstoffe zu binden. In hartnäckigen Fällen können mit den **AquaActiv AlGo** Algenvernichtern, die Algen direkt bekämpfen werden. Um einen langfristigen Erfolg zu erzielen, sollten Sie Stickstoffverbindungen im Sediment mit **AquaActiv SediFree** abbauen. Zusätzlich sollten Sie nur sparsam füttern und möglichst viele Wasserpflanzen einsetzen.

Der optimale pH-Wert für Ihren Teich sollte zwischen 6,8 und 8,0 liegen. Wenn Sie den pH-Wert verändern wollen, sollten Sie immer sehr behutsam vorgehen, um große pH-Sprünge zu vermeiden. Um zu Hohe pH-Werte abzusenken empfiehlt sich der Einsatz von **AquaActiv AquaHumin**. Eine langfristige Stabilisierung des pH-Wertes erreichen Sie mit dem **Teichoptimierer AquaActiv OptiPond**.

Gesamthärte (GH):

Bei der Bestimmung der Gesamthärte werden die im Wasser gelösten Kalzium- und Magnesiumsalze gemessen. Die meisten Teichfische fühlen sich in einem mittelharten Wasser (10 - 15 °dGH) wohl.

Vergleichen Sie die 4 GH-Testfelder auf dem Teststreifen mit der Skala auf



AquaActiv Quickstick 6in1

The number of violet-coloured test fields shows the total hardness. If a test field is only partially violet-coloured, this indicates an intermediate value.

We recommend the use of **AquaActiv AquaHumin**. An increase in hardness can be achieved with pond-optimised **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathärte (KH):

The carbonate hardness indicates the pH buffer capacity of the water. It stabilises the pH value. Thus at low carbonate hardness the pH value is unstable and can change erratically. Optimal carbonate hardness for garden ponds is 5 - 8 °dCH.

Determine the carbonate hardness of your water by comparing the CH measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

Dip a test strip for 1 second into the water that will be checked. Briefly shake off the strip and wait for approximately 1 minute. Then compare the colour fields on the strip with the colour scales.

We recommend the use of **AquaActiv AquaHumin** to reduce hardness. An increase in hardness can be achieved with **AquaActiv OptiPond**.

The Stickstoffverbindungen Nitrit (NO₂) and Nitrate (NO₃):

Decomposition of organic nitrogen compounds of fish waste, remains of dead plants, fish food remnants, etc. occurs in several stages.

Please note:

- Store the test strips in their box and only take out as many strips as you need. The test strips are sensitive and react to humidity. The cap contains a desiccant that absorbs the humidity. Always close the cap immediately after taking out a strip.
- The test fields of the test strips are „fish-compatible“. You can dip the strips directly into your garden pond.

2. Aus Ammonium/Amonium wird das für Fische giftige Nitrit.

3. Nitrit wird in Nitrat umgewandelt. Nitrat ist erst in hohen Konzentrationen giftig und wird von Wasserpflanzen als Nährstoff aufgenommen.

The individual decomposition stages are generated by microorganisms that form in the filter and on the floor of the pond and together with other microscopic creatures form a complex life unit. Increased nitrite or nitrate values are indicators that the biological balance in your pond is not in order. In this case you should replace the water in your pond and identify the causes. To create and maintain a high-performance culture for microorganisms we recommend using **AquaActiv BioKick fresh**.

Chlorine (Cl₂):

Some water supply utility companies add chlorine to tap water for disinfection. Even in extremely low concentrations, nitrite is intolerable for fish. If you determine a discolouration on the nitrite warning field, you should intervene. Replace the pond water immediately and add highly-active **AquaActiv BioKick fresh** fresh water bacteria and **AquaActiv OxyPlus** to supply oxygen.

Determine the nitrate content of your water by comparing the nitrate measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

As a rule, nitrate content should not exceed 50 mg/l. At values greater than 100 mg/l it is a soft sign of pond fish and other pond inhabitants and must be removed from the water before the water is added to the pond. The chlorine test field should be light yellow and thus show a value of „0“. You can quickly and conveniently eliminate chlorine with the **AquaMed Safe&Care** pond treatment.

pH value:

The pH value indicates the degree of acidity of the water. A pH value of 7 is neutral. pH values below 7 are acidic and pH values above 7 are referred to as alkaline. The pH value is a value to the 10th power. If the pH value changes by one unit this means a 10-fold change.

Determine the pH value of your water by comparing the pH measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

The optimal pH value for your pond should be between 6,8 and 8,0. If you want to change the pH value, you should always proceed very carefully to avoid large pH jumps. To lower pH values that are too high we recommend using **AquaActiv AquaHumin**. You achieve long-term stabilisation of the pH value with pond-optimised **AquaActiv OptiPond**.

Total hardness (GH):

To determine Total hardness the calcium and magnesium salts dissolved in water are measured. Most pond fish do well in medium-hard water (10 - 15 °dGH).

Compare the 4 GH test fields on the test strip with the scale on the label

of the box. The number of violet-coloured test fields shows the total hardness. If a test field is only partially violet-coloured, this indicates an intermediate value.

We recommend the use of **AquaActiv AquaHumin** to reduce hardness. An increase in hardness can be achieved with pond-optimised **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathärte (KH):

The carbonate hardness indicates the pH buffer capacity of the water. It stabilises the pH value. Thus at low carbonate hardness the pH value is unstable and can change erratically. Optimal carbonate hardness for garden ponds is 5 - 8 °dCH.

Determine the carbonate hardness of your water by comparing the CH measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

Dip a test strip for 1 second into the water that will be checked. Briefly shake off the strip and wait for approximately 1 minute. Then compare the colour fields on the strip with the colour scales.

We recommend the use of **AquaActiv AquaHumin** to reduce hardness. An increase in hardness can be achieved with **AquaActiv OptiPond**.

The Stickstoffverbindungen Nitrit (NO₂) and Nitrate (NO₃):

Decomposition of organic nitrogen compounds of fish waste, remains of dead plants, fish food remnants, etc. occurs in several stages.

Please note:

- Store the test strips in their box and only take out as many strips as you need. The test strips are sensitive and react to humidity. The cap contains a desiccant that absorbs the humidity. Always close the cap immediately after taking out a strip.
- The test fields of the test strips are „fish-compatible“. You can dip the strips directly into your garden pond.

2. Aus Ammonium/Amonium wird das für Fische giftige Nitrit.

3. Nitrit wird in Nitrat umgewandelt. Nitrat ist erst in hohen Konzentrationen giftig und wird von Wasserpflanzen als Nährstoff aufgenommen.

The individual decomposition stages are generated by microorganisms that form in the filter and on the floor of the pond and together with other microscopic creatures form a complex life unit. Increased nitrite or nitrate values are indicators that the biological balance in your pond is not in order. In this case you should replace the water in your pond and identify the causes. To create and maintain a high-performance culture for microorganisms we recommend using **AquaActiv BioKick fresh**.

Chlorine (Cl₂):

Some water supply utility companies add chlorine to tap water for disinfection. Even in extremely low concentrations, nitrite is intolerable for fish. If you determine a discolouration on the nitrite warning field, you should intervene. Replace the pond water immediately and add highly-active **AquaActiv BioKick fresh**.

Determine the nitrate content of your water by comparing the nitrate measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

As a rule, nitrate content should not exceed 50 mg/l. At values greater than 100 mg/l it is a soft sign of pond fish and other pond inhabitants and must be removed from the water before the water is added to the pond. The chlorine test field should be light yellow and thus show a value of „0“. You can quickly and conveniently eliminate chlorine with the **AquaMed Safe&Care** pond treatment.

pH value:

The pH value indicates the degree of acidity of the water. A pH value of 7 is neutral. pH values below 7 are acidic and pH values above 7 are referred to as alkaline. The pH value is a value to the 10th power. If the pH value changes by one unit this means a 10-fold change.

Determine the pH value of your water by comparing the pH measurement field of the test strip with the corresponding colour scale on the label of the box. A transitional colour indicates an intermediate value.

The optimal pH value for your pond should be between 6,8 and 8,0. If you want to change the pH value, you should always proceed very carefully to avoid large pH jumps. To lower pH values that are too high we recommend using **AquaActiv AquaHumin**. You achieve long-term stabilisation of the pH value with pond-optimised **AquaActiv OptiPond**.

Total hardness (GH):

To determine Total hardness the calcium and magnesium salts dissolved in water are measured. Most pond fish do well in medium-hard water (10 - 15 °dGH).

Compare the 4 GH test fields on the test strip with the scale on the label



AquaActiv Quickstick 6in1

The quality of the water is an important factor for the biological balance and the health of your pond fish. Consequently, from time to time it is necessary to check the water values and take corrective measures if necessary. With **AquaActiv Quickstick 6in1** have the possibility of easily checking the six most important water values.

Determine the carbonate hardness of your water by comparing the CH measurement field



AquaActiv Quickstick 6in1

Vandkvaliteten har afgørende betydning for den biologiske ligevægt og for dine damfiske sundhed. Det er derfor nødvendigt fra tid til anden at kontrollere vandværdierne og i givet fald dette dem til. Med **AquaActiv Quickstick 6in1** kan du let kontrollere de seks vigtigste vandværdier.

Dypr en teststrimmel 1 sek. i det vand, der skal kontrolleres. Ryst strimlen kort og vent ca. 1 minut. Sammenlign nu farvefelterne på strimlen med farveskalaen.

Desværre er dagens ledningsvand ikke altid fiske- og planterigt. F.eks. er forhøjede nitrat- eller klorværdier i ledningsvætnet ikke nogen sjældenhed. Derfor skal du også fra tid til anden kontrollere det ledningsvand, du bruger til påfyldning.

Sørg for:

- Opbevar teststrimlerne i beholderen og udtag kun så mange strimler som er nødvendigt. Teststrimlerne reagerer følsomt over for luftfugtighed. Lukkedækslet indeholder et tørremiddel, som absorberer luftfugtigheden. Luk beholderen straks efter at der er taget en strimmel.
- Teststrimlerne testfelter er „fiskevenlige“. Du kan dykke strimlerne ned direkte i din havedam.
- Rør ikke ved testfelterne med fingrene.
- Mål ikke under strømmende vand.

- Når du trækker en vandprøve fra din havedam til analyse, skal du bruge en ren beholder uden rester af skyldemidler eller lignende. Fyld altid prøvebeholderen fuldstændigt. Hvis den kun er delvis fyldt, kan det forandre vandværdierne. Dyp beholderen fuldstændigt ned og luk den under vand.

- Skal opbevares utilgængeligt for børn!

Chlor (Cl₂):

Nogle vandforsyninger tilsætter klor til deres ledningsvætnet for at desinficere det. Klor udgør selv i små mængder en risiko for damfisk og andre dambovere og skal fjernes fra vandet, inden det kommer i dammen. Klorfestefeltet skal være lysgult og dermed vise en værdi på „0“. Du kan hurtigt og nemt skaffe kloret af vejen med vandforbedreren **Aqua-Med Safe&Care**.

pH-værdi:

pH-værdien angiver vandets surhedsgrad. En pH-værdi på 7 er neutral. pH-værdier under 7 er sure og ved pH-værdier på 7 eller mere taler man om alkaliisk eller basisisk vand. Ved pH-værdier drejer det sig om 10 retter potenser. Hvis pH-værdien ændrer sig en enhed, betyder det en 10-faldig ændring.

Du kan fastslå dit vands pH-værdi ved at sammenligne teststrimlens pH-målefelt med den tilsvarende farvetabel på beholderens etiket. En overgangsfarve viser en mellemværdi.

Den optimale pH-værdi for din dam bør ligge mellem 6,8 og 8,0. Hvis du vil ændre pH-værdien, skal du altid gøre forsigtigt frem for at undgå store udsving i pH værdien. Til at sænke for høje pH-værdier anvæbels det at bruge **AquaActiv AquaHumus**. Du kan få en langfristet stabilisering af pH-værdien med **AquaActiv OptiPond**.

Totale hårdhed (GH):

Ved bestemmelser af den totale hårdhed måles de kalcium- og magnesiumsalte, som er oplost i vandet. De fleste damfiske føler sig godt tilpas ved middelhårdt vand (10 - 15 °dGH).

Sammenlign de fire GH-testfelter på teststrimlerne med skalaen på beholderetketten. Antallet af violet farvede

testfelter viser den total hårdhed. Hvis et testfelt er kun delvist indfarvet, betyder det en mellemværdi.

Til en sækning af hårdheden anbefaler vi brugen af **AquaActiv Aqua-Humin**. Du kan opna en forhøjelse med **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathårdhed (KH):

Karbonathårdheden angiver vandets pH-bufferkapacitet. Den stabiliserer pH-værdien. Ved lav karbonathårdhed er pH-værdien instabil, så den kan hele tider ændre sig i spring. Den optimale karbonathårdhed for have-damme ligger ved 5 - 8 °dKH.

Du kan fastslå dit vands karbonat-hårdhed pH-værdi ved at sammenligne teststrimlens KH-målefelt med den tilsvarende farvetabel på dæns etiket. En overgangsfarve viser en mellemværdi.

Til en sækning af hårdheden anbefaler vi at bruge **AquaActiv Aqua-Humin**. Du kan opna en forhøjelse med **AquaActiv OptiPond**.

Kvælstofforbindelserne Nitrit (NO₂) og Nitrat (NO₃):

Nedbrydningen af organiske kvæstofferbindelser fra afføring, døde plantedele, foderrester osv. foreløber i flere trin.

1. Fra organisk affald opstår ammoniak og ammonium. Ammonium tas upp av vattenvæxter som kvægjödning af vandplanter, mens ammoniak er meget giftig. Ommandelsen af ammoniak eller ammonium afhænger af pH-værdien. Ved lav pH-værdier <7 opstår der ammonium. Ved høje pH-værdier opstår der tiltagende ammoniak.

2. Ammonium/Ammoniak bliver til nitrit, som er giftig for fisk.

3. Nitrit bliver omdannet til nitrat. Nitrat er først giftig i høje koncentrationer og optages af vandplanter som næringssstof.

- Om du vil tatt en vattenprøve fra din havedam til analyse, skal du anvende en ren beholder uden rester af skyldemidler eller lignende. Fyld altid prøvebeholderen fuldstændigt. Hvis den kun er delvis fyldt, kan det forandre vandværdierne. Dyp beholderen fuldstændigt ned og luk den under vand.

- Skal opbevares utilgængeligt for børn!

Chlor (Cl₂):

Ofta vandforsyninger tilsætter klor til deres ledningsvætnet for at desinficere det. Klor udgør selv i små mængder en risiko for damfisk og andre dambovere og skal fjernes fra vandet, inden det kommer i dammen. Klorfestefeltet skal være lysgult og dermed vise en værdi på „0“. Du kan hurtigt og nemt skaffe kloret af vejen med vandforbedreren **Aqua-Med Safe&Care**.

pH-værdi:

pH-værdien angiver vandets surhedsgrad. En pH-værdi på 7 er neutral. pH-værdier under 7 er sure og ved pH-værdier på 7 eller mere taler man om alkaliisk eller basisisk vand. Ved pH-værdier drejer det sig om 10 retter potenser. Hvis pH-værdien ændrer sig en enhed, betyder det en 10-faldig ændring.

Du kan fastslå dit vands pH-værdi ved at sammenligne teststrimlens pH-målefelt med den tilsvarende farvetabel på beholderens etiket. En overgangsfarve viser en mellemværdi.

Den optimale pH-værdi for din dam bør ligge mellem 6,8 og 8,0. Hvis du vil ændre pH-værdien, skal du altid gøre forsigtigt frem for at undgå store udsving i pH værdien. Til at sænke for høje pH-værdier anvæbels det at bruge **AquaActiv AquaHumus**. Du kan få en langfristet stabilisering af pH-værdien med **AquaActiv OptiPond**.

Totale hårdhed (GH):

Ved bestemmelser af den totale hårdhed måles de kalcium- og magnesiumsalte, som er oplost i vandet. De fleste damfiske føler sig godt tilpas ved middelhårdt vand (10 - 15 °dGH).

Sammenlign de fire GH-testfelter på teststrimlerne med skalaen på beholderetketten. Antallet af violet farvede



AquaActiv Quickstick 6in1

För den biologiska jämvärt och dammfiskarnas hälsa är vattnets kvalitet av avgörande betydelse. Därfor är det nödvändigt att få till åtan den kan hele tiden ändra sig i spring. Den optimale karbonathårdheten för hav-dammar ligger vid 5 - 8 °dKH.

Du kan fastslå dit vands karbonat-hårdhet pH-værdi ved at sammenligne teststrimlens KH-målefelt med den tilsvarende farvetabel på burkens etikett. En övergangsfärg visar ett mellanvärde.

Till en sækning af hårdheden anbefaler vi at bruge **AquaActiv Aqua-Humin**. Du kan opna en forhøjelse med **AquaActiv OptiPond**.

Kvælstofforbindelserne Nitrit (NO₂) og Nitrat (NO₃):

Nedbrydningen af organiske kvæstofferbindelser fra afføring, døde plantedele, foderrester osv. foreløber i flere trin.

Vi ber dig komma ihåg följande:

Förvara teststrimerna i burken och ta bara fram så många remsor, som du vid tillfälle behöver. Teststrimerna är alltid lämpliga för fiskar och växter. Så är det för höga nitrit- eller klorvärdern i ledningsvattnet ingen sällsynthet. Därfor bär man med jämna mellanrum kontrollera vattnet, som används för påfyllning.

- Teststrimernas testfält är „fiskvänliga“. Du kan doppa remsan direkt i trädgårdsdamman.

- Nitrit omvandlas till nitrat. Nitrat är först i höga koncentrationer giftig och tas upp av vattenvæxter som näringssstof.

- Nitrat omvandlas till nitrit. Nitrit är först i höga koncentrationer giftig och tas upp av vattenvæxter som näringssstof.

- Nitrit omvandlas till nitrat. Nitrat är först i höga koncentrationer giftig och tas upp av vattenvæxter som näringssstof.

- Nitrit omvandlas till nitrat. Nitrat är först i höga koncentrationer giftig och tas upp av vattenvæxter som näringssstof.

- Om du vill tatt en vattenprøve fra din havedam til analyse, skal du anvende en ren beholder uden rester af skyldemidler eller lignende. Fyld altid prøvebeholderen fuldstændigt. Hvis den kun er delvis fyldt, kan det forandre vandværdierne. Dyp beholderen fuldstændigt ned og luk den under vand.

- Skal opbevares utilgængeligt for børn!

Chlor (Cl₂):

Ofta vandforsyninger tilsætter klor til deres ledningsvætnet for at desinficere det. Klor udgør selv i små mængder en risiko for damfisk og andre dambovere og skal fjernes fra vandet, inden det kommer i dammen. Klorfestefeltet skal være lysgult og dermed vise en værdi på „0“. Du kan hurtigt og nemt skaffe kloret af vejen med vandforbedreren **Aqua-Med Safe&Care**.

pH-værdi:

pH-værdien angiver vandets surhedsgrad. En pH-værdi på 7 er neutral. pH-værdier under 7 er sure og ved pH-værdier på 7 eller mere taler man om alkaliisk eller basisisk vand. Ved pH-værdier drejer det sig om 10 retter potenser. Hvis pH-værdien ændrer sig en enhed, betyder det en 10-faldig ændring.

Du kan fastslå dit vands pH-værdi ved at sammenligne teststrimlens pH-målefelt med den tilsvarende farvetabel på beholderens etiket. En övergangsfärg visar en mellemvärde.

Nitritet er selv i små koncentrationer uforligelig med prydskif. Hvis du kan se en misfarving af nitrit-advarselsfeltet, skal du skride ind. Udfør straks et tilfælde af jevnlig vand. Førstestfletet for klor bør være lysgult og dæmmed vise værdet „0“. Klor kan snabt og bekvæmt avlägsnes med vattenbredsmedlet **AquaMed Safe&Care**.

pH-værdi:

pH-værdien angiver vandets syragrad. pH-værdi 7 är neutral. pH-værdien under 7 är sura och vid pH-værdien över 7 är talar man om alkaliisk eller basisisk vatten. Vid pH-værdet är det fråga om 10-potenser. Om pH-værdien är i reglen ikke ligge över 50 mg/l. Vid värden över 100 mg/l er det nödvändigt att skrida in och omgående ut en del av vattenet och tillsätta av högkvalitativ AquaActiv BioKick fresh klavartvattenbakterier samt AquaActiv OxyPlus för vattenbredsmedlet **AquaMed Safe&Care**.

Chlor (Cl₂):

Ofta vandforsyninger tilsætter klor til deres ledningsvætnet for at desinficere det. Klor udgør selv i små mængder en risiko for damfisk og andre dambovere og skal fjernes fra vandet, inden det kommer i dammen. Klorfestefeltet skal være lysgult og dermed vise en værdi på „0“. Du kan hurtigt og nemt skaffe kloret af vejen med vandforbedreren **Aqua-Med Safe&Care**.

pH-værdi:

pH-værdien angiver vandets surhedsgrad. En pH-værdi på 7 är neutral. pH-værdier under 7 är sura och vid pH-værdien över 7 är talar man om alkaliisk eller basisisk vatten. Vid pH-værdet är det fråga om 10-potenser. Om pH-værdien är i reglen ikke ligge över 50 mg/l. Vid värden över 100 mg/l är det nödvändigt att skrida in och omgående ut en del av vattenet och tillsätta av högkvalitativ AquaActiv BioKick fresh klavartvattenbakterier samt AquaActiv OxyPlus för vattenbredsmedlet **AquaMed Safe&Care**.

Chlor (Cl₂):

Ofta vandforsyninger tilsætter klor til deres ledningsvætnet for at desinficere det. Klor udgør selv i små mængder en risiko for damfisk og andre dambovere og skal fjernes fra vandet, inden det kommer i dammen. Klorfestefeltet skal være lysgult og dermed vise en værdi på „0“. Du kan hurtigt og nemt skaffe kloret af vejen med vandforbedreren **Aqua-Med Safe&Care**.

Total hårdhet (GH):

Vid bestämmning av den totala hårdheten mäts kalcium- och magnesiumsalter i vattnet. De flesta damfiskar trivs bra i ett medelhårdt vatten (10 - 15 °dGH).

Jamför de 4 TH-testfälten på teststrimerna med skalan på burkens etikett. Antalet violetta testfält anger den totala hårdheten. Om bara en

del av ett testfält är violett, anger det ett mellanvärde.

För att sänka hårdheten rekommenderar vi användningen av **AquaActiv Aqua-Humin**. En höjning uppnår du med damm-optimeraren **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathårdhet (KH):

Karbonathårdheten visar vattnets pH-bufferkapacitet. Den stabilisera pH-værdien. Ved lav karbonathårdhed er pH-værdien instabil, så den kan hele tiden ändra sig i spring. Den optimale karbonathårdheten för hav-dammar ligger vid 5 - 8 °dKH.

Du kan fastslå dit vands karbonat-hårdhet pH-værdi ved att jämföra KH-målefältet med den tilsvarende farvetabelen på burkens etikett. En övergangsfärg visar ett mellanvärde.

Till en sækning af hårdheden anbefaler vi at bruge **AquaActiv Aqua-Humin**. Du kan opna en forhøjelse med **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathårdhet (KH):

Karbonathårdheten visar vattnets pH-bufferkapacitet. Den stabilisera pH-værdien. Ved lav karbonathårdhed är pH-värdet instabil och kan hele tiden ändras plötsligt. Den optimale karbonathårdheten för hav-dammar ligger vid 5 - 8 °dKH.

Du kan bestämma vattnets karbonat-hårdhet genom att jämföra KH-målefältet med motsvarande färgtabel på burkens etikett. En övergangsfärg visar ett mellanvärde.

För att sänka hårdheten rekommenderar vi användningen av **AquaActiv Aqua-Humin**. En höjning uppnår du med damm-optimeraren **AquaActiv OptiPond**.

Karbonathårdhet (KH):

Karbonathårdheten visar vattnets pH-bufferkapacitet. Den stabilisera pH-værdien. Ved lav karbonathårdhed är pH-värdet instabil och kan hele tiden ändras plötsligt. Den optimale karbonathårdheten för hav-dammar ligger vid 5 - 8 °dKH.

Du kan bestämma vattnets karbonat-hårdhet genom att jämföra KH-målefältet med motsvarande färgtabel på burkens etikett. En övergangsfärg visar ett mellanvärde.

Till en sækning af hårdheden anbefaler vi att bruge **A**